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Bírálták a román határőrizetet
Az osztrák kancellár szerint Románián keresztül érkeznek országába a migránsok
• Újabb bírálatot 
kapott Románia 
Ausztriából, ami nem 
kedvező jel a schen-
geni csatlakozás 
szempontjából. Karl 
Nehammer kancel-
lár szerint a román 
határok őrizetének 
hiányosságai miatt 
migránsok tízezrei 
érkeztek országába.

B A L O GH L E V E N T E

Miközben a schengeni csat-
lakozásra váró európai 
uniós tagállamok közül 

Horvátországot dicsérte, Romániát 
és Bulgáriát bírálta Karl Neham-
mer osztrák kancellár az illegális 
bevándorlókkal szembeni fellépés 
témájában. Az Osztrák Néppárt szí-

neiben kancellári tisztséget 
nyert Nehammer kedden, 
egy nappal zágrábi látoga-
tása előtt egy klagenfurti 
sajtóbeszélgetésen kijelen-

tette: országának semmi-
lyen problémája sincs a horvát 
schengeni csatlakozással. „Szinte 
semmilyen migrációs nyomást 
nem érzékelünk északi irányban 
Horvátország felől. Mivel Horvát-
ország példásan védi a határait, ott 
nem látok semmilyen problémát. 
Az országokról egyenként szavaz-
nak majd” – utalt a kancellár arra, 
hogy az EU igazságügyi és belügyi 
bizottságában hamarosan szava-
zásra bocsátják a három ország 

felvételét. Nehammer ugyanakkor 
bírálta Romániát, Bulgáriát és a 
már schengeni tag Magyarországot. 
„Százezer ember lépte át szabályta-
lanul a határt, amiből 75 000 olyan 
országokon keresztül érkezett, mint 
Románia, Bulgária és Magyaror-
szág, anélkül, hogy az ottani ható-
ságok nyilvántartásba vették volna 
őket. Ez biztonsági kockázatot je-
lent, és foglalkoznunk kell vele” – 
hangoztatta a kancellár.

Bécs keménykedik

Ez újabb jelzés Bécs részéről, hogy 
akár meg is vétózhatja Románia 
schengeni csatlakozását. Múlt hé-
ten Gerhard Karner belügyminisz-

ter jelezte: Bécs nem támogatja a 
három országnak a belső határőri-
zet megszüntetését feltételező 
schengeni egyezményhez történő 
csatlakozását. A tárcavezető a Ku-
rier című lapnak úgy fogalmazott, 
„a külső határok rendszere nem 
működik”, ennek következtében 
alkalmatlannak tartja a schengeni 
övezet megnyitását új országok 
előtt. Karner szerint ilyen körülmé-
nyek közepette nem jött el az ideje, 
hogy szavazzanak az egyezmény 
kiterjesztéséről. „Ha egy rendszer 
nem működik, akkor nem lehet ki-
terjeszteni, még nagyobbá tenni” – 
szögezte le.

Bukaresti sajtóértesülések szerint 
Lucian Bode belügyminiszter Auszt-

riában próbálja meggyőzni osztrák 
kollégáját a román schengeni csatla-
kozás támogatásáról. Ausztria mel-

lett Hollandia sem lelkes a schengeni 
bővítés lehetőségétől, és két svéd párt 
is jelezte, hogy ellenzi azt.  

PÁ L E M I L

L egutóbb a Szent János, a Szent-
imre, a Baróti Szabó Dávid ut-

cában és a Kadicsfalvi úton 
kellett átereszeket felújíta-
nia a felelős kivitelezőnek, 
ezeket a munkálatokat 
sikerült befejezni – nyi-
latkozta megkeresésünkre 
Zörgő Noémi, a városháza 
sajtószóvivője. A napokban 
két további beavatkozás is 

történt elmondása szerint: egy 
átereszt kellett kicserélni a Templom 

utca tetején, mivel jelentősen meg-
rongálódott. A helyszínen sikerült 
szerda délelőtt – november 23-án – 
befejeznie a munkálatot a megbízott 
vállalkozónak, csak az aszfaltozás 
maradt hátra. Ennek befejezéséig 
– nagyjából még két napig – le lesz 
zárva az utca érintett szakasza.

Kicsi volt, kicserélik

A másik hasonló munkálat a város 
Farcád felőli bejáratánál zajlik – kö-
zölte a szóvivő –, az ottani áteresz 
ugyanis nagyobb esőzések alkalmá-
val nem tudja elvezetni a dombokról 
lezúduló hatalmas vízmennyiséget. 

Az áteresz korábbi, tervezők által meg-
határozott átmérője – 600 mm – ke-
vésnek bizonyult, gyakran átfolyt és 
elfolyt felette az esővíz. A munkálatok 
során az említett csövet nagyobb át-

mérőjűre, 1500-asra cserélik ki, hogy 
az esővíz ne hömpölyögjön az utakon 
és ne gyűljön össze a környező utcák 
alacsonyabban fekvő részein – tette 
hozzá. A helyszínen zajló munkálatok 

miatt az említett útszakaszt november 
25-éig lezárják.

Patakba vezetik

A Keresztvápa utcában egy teljesen 
új áteresz beépítésén is dolgoznak – 
folytatta Zörgő. Mint mondta, ott ed-
dig nem volt rendes esővíz-elvezető 
rendszer, ezzel a munkálattal pedig 
az összegyűlt csapadékmennyiséget 
mindkét oldalról az Árpád-patakba 
fogják terelni. A szóvivő megjegyez-
te: a munkálatok idejére csütörtö-
kön, november 24-én a megbízott 
cég egy napra lezárja a Keresztvápa 
utca felső részét.

Több helyen is szükség volt az átereszek cseréjére
• Az utóbbi időben több vízelvezető áteresz korsze-
rűsítése is megtörtént Székelyudvarhelyen, néhányuk 
megrongálódott, de olyan is akadt, amely nem felelt 
meg a rendeltetésének.

Az átereszek felújítása és cseréje 

alatt Székelyudvarhelyen több 

utcában is korlátozzák a forgalmat
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Pozitív ellenőri tapasztalatok a felkészültség kapcsán

Elégedett volt a Romániában tapasztaltakkal az az Európai Bizottság 

és egyes tagállamok – köztük Hollandia – képviselőiből álló szakértői 

csoport, amely a napokban érkezett Romániába, hogy felmérje, mennyi-

re állnak készen a román hatóságok a schengeni határőrizeti elvárások 

teljesítésére. A bukaresti kormány köreiből származó információk 

szerint a vízumpolitika, az adatvédelem és a bűnözők felderítésében 

való együttműködés témájában vizsgálódó csoport arra a megállapítás-

ra jutott, hogy Románia minden hatályos európai normának megfelel, a 

vizsgált hatóságok pedig a legmagasabb szinten ültetik gyakorlatba az 

európai szabályokat, ezért kijelenthető, hogy a schengeni csatlakozás 

minden feltételét teljesíti.

A nagylaki határátkelő egyik elhanyagolt létesítménye. Nehéz belépni a schengeni övezetbe  ▴  F OT Ó : B E L I C Z AY L Á S Z LÓ




